
1 
 

Protokół 
XV Sesji Rady Gminy  
z dnia 24 lutego 2016r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Paweł Doba 
Jolanta Fludra 
Lucyna Jaroszewska 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak-Tyczka - Radca Prawny  
Ryszard Pomin – Dyrektor Zakładu Komunalnego  
Michał Żelazek – Dyrektor GOKiS 
Maciej Frąckowiak – Kierownik GOK 
Agnieszka Kubiak-Pakulska – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Karolina El-Masri-Jankiewicz – Inspektor ds. zamówień publicznych i inwestycji 
Monika Nowicka- Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad, zachodzi jednak 
konieczność wprowadzenia do niego zmian. W porządku obrad proponuje się dodanie punktu 
17a i 17b. Celem wyjaśnienia zmian poprosił o zabranie głosu Panią Sekretarz. 
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Pani Sekretarz wyjaśniła, że punkt 17a dotyczy podjęcia Uchwały Nr 114 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XI/62/2015 z dnia 28 października 2015r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo obejmującego działkę położoną w miejscowości Tulce. Zmiana w/w uchwały 
polega na konieczności dołączenia do niej załącznika graficznego obejmującego teren objęty 
zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Projekt Uchwały Nr 114 wraz 
załącznikiem graficznym otrzymali wszyscy radni. Punkt 17b dotyczy podjęcia Uchwały Nr 
115 w sprawie wskazania jednostki organizacyjnej do realizacji zadań z zakresu świadczenia 
wychowawczego. Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. W/w uchwała wynika z tzw. 
ustawy 500+, która została opublikowana po odbyciu posiedzeń komisji rady gminy.  Organ 
gminy ma obowiązek wskazać lub utworzyć jednostkę, która zajmie się wypłacaniem w/w 
świadczenia. Nasza propozycja to wskazanie do realizacji tego zadania Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kleszczewie. Po podjęciu uchwały zostanie ogłoszony nabór na dodatkowe 
stanowisko pracy do wykonania tego zadania.  
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  nowy porządek obrad pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Po wprowadzeniu zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2016r.  
6. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami dla 

Gminy Kleszczewo na lata 2016-2019”. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy części ulicy w miejscowości Gowarzewo. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości oraz zasad ustalania i rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Kleszczewo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia stawki dotacji 

przedmiotowej do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę świadczonych przez Zakład 
Komunalny w Kleszczewie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej do ścieków wprowadzanych do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych  
świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki położone w 
Gowarzewie, Kleszczewie, Komornikach, Krzyżownikach, Śródce, Nagradowicach i 
Tulcach.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r.  
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Poznaniu skargi  Prokuratora Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej na Uchwałę Nr  
XXII/114/2004  Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 02 sierpnia 2004r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania  i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

17a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/62/2015 z dnia 28 października 
2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę położoną w 
miejscowości Tulce. 

17b. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania jednostki organizacyjnej do realizacji zadań z 
zakresu świadczenia wychowawczego. 

18. Działalność  Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie i plany 2016r.  
19. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
20. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
21. Zapytania i wolne wnioski. 
22. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radny Szafrański złożył na ręce przewodniczącego  interpelację. Interpelacja przekazana 
została Panu Wójtowi.  Przewodniczący poinformował, że odpowiedź na interpelację zostanie 
przekazana w formie pisemnej. 
 

Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.  
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XIV Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/101/2016 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 
2016r. przedstawiła Pani Nowicka. Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo 
podczas posiedzeń komisji.  
Radna Rachtan-Małycha zapytała czy punkt Programu dotyczący usypiania ślepych miotów 
wynika z ustawy.  
Pani Nowicka odpowiedziała, że ustawa o ochronie zwierząt określa treść Programu, w tym 
zawiera kwestie usypiania ślepych miotów. Każdorazowo o uśpieniu decyduje lekarz 
weterynarii. 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosował 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
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Uchwała Nr XV/101/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/102/2016 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad 
zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata 2016-2019” przedstawiła Pani El-Masri-
Jankiewicz.  
Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. Wobec braku 
pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
 
Uchwała Nr XV/102/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/103/2016 w sprawie zmiany nazwy części ulicy w miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani El-Masri-Jankiewicz. Projekt Uchwały przedstawiony został 
szczegółowo podczas posiedzeń komisji i dotyczy zmiany nazwy ul. Swarzędzkiej od 
skrzyżowania z ul. Tulecką na ul. Kleszczewską. Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  
projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/103/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/104/2016 w sprawie określenia wysokości oraz zasad ustalania i 
rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt Uchwały został szczegółowo przedstawiony 
podczas posiedzeń komisji.  
Radni nie mieli pytań do projektu Uchwały Nr XIV/95/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/104/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/105/2016 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę przedstawił Dyrektor Pomin. Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo 
podczas posiedzeń komisji. Taryfa została opracowana w oparciu o koszty (podwyżka wody 
kupowanej, koszty eksploatacji, remonty, ubytki wody, odejście od dotacji Urzędu Gminy). 
Proponowana cena to 4,60 zł /m3 wody   oraz abonament w wysokości  5,00 zł /m-c/odbiorcę  
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za utrzymanie w gotowości urządzeń wodociągowych. Do w/w kwot dolicza się 
obowiązujący podatek VAT. 
Radny  Szafrański zapytał skąd wzięła się taka podwyżka. 
Dyrektor Pomin odpowiedział, że koszty wody w roku 2015 wyniosły 5,02 zł/m3, w tym 0,82 
zł stanowiła dotacja. W roku obowiązywania nowych taryf Zakład Komunalny nie będzie 
otrzymywał dotacji z budżetu gminy. Po uwzględnieniu kosztów i wprowadzeniu 
restrukturyzacji Zakładu Komunalnego zaopatrzenie w wodę powinno zamknąć się w kwocie 
4,60 zł netto/m3. 
Radny Szafrański zapytał dlaczego w nowym roku obowiązywania taryfy nie będzie dotacji. 
Pan Wójt odpowiedział, że w zasadzie nie powinno być dotacji do bieżącego funkcjonowania 
Zakładu Komunalnego w zakresie dostarczania wody i doprowadzania ścieków. Zakup wody 
powinien być po stronie mieszkańca. Na potrzeby związane z gospodarką wodno-ściekową 
Gmina przeznaczy kwotę około 600 tys. zł. Być może ta kwota jeszcze się zwiększy. Będą to 
środki na poprawę zaopatrzenia w wodę oraz planowane inwestycje w zakresie kanalizacji.  
Pan Szafrański nawiązał do planów rozbudowy sieci kanalizacyjnej, w tym przygotowania  
koncepcji skanalizowania gminy. Zapytał kiedy będzie można ją  poznać, czy dotyczy 
konkretnych miejscowości (Komorniki, Szewce, Gowarzewo), czy będzie obejmowała  
rozbudowę czy modernizację. 
Pan Wójt potwierdził, że jest przygotowywana koncepcja, która w znacznym stopniu ułatwi 
podjęcie decyzji o ewentualnym projekcie sieci kanalizacyjnej. Koncepcja obejmuje 
rozbudowę kanalizacji na terenach dotąd nieskanalizowanych (dotyczy konkretnych ulicach a 
nie pojedynczych budynków). Obejmuje dwie wersje: pierwsza – wszystkie ścieki z gminy 
będą kierowane do oczyszczalni w Nagradowicach, druga – ścieki z Gowarzewa, Szewc i 
Tulec będą kierowane do Poznańskiego Systemu Kanalizacyjnego a ścieki z Komornik, 
Bylina i Taniborza – do oczyszczalni w Nagradowicach. Będziemy rozmawiać z Aquanetem 
czy będą zainteresowani inwestowaniem na naszym terenie. Lepiej jest kierować ścieki na 
własną oczyszczalnię (wymagana wtedy jest rozbudowa) ale wstępnie wiemy, że o około 5 
mln tańsza jest opcja kierowania ścieków za Gowarzewa, Szewc i Tulec do Poznania.  
Koncepcja po wstępnych konsultacjach jest uzupełniana przez wykonawcę. Analizujemy czy i 
gdzie są miejsca spełniające współczynnik 120 osób/km sieci – co będzie wiązało się ze 
zmianą granic aglomeracji a tym samym być może umożliwi wnioskowanie o środki na 
kanalizację z WRPO. 
Pan Szafrański zapytał czy w Gowarzewie nie będzie z tym problemu. 
Pan Wójt odpowiedział, że nie wiadomo. 
Pan Szafrański zapytał jak długo Zakład Komunalny otrzymywał dotację. Następnie 
zasugerował aby likwidować ją etapowo i dodał, że w sąsiednich gminach woda jest tańsza.  
Pan Wójt odpowiedział, że dotacja jest likwidowana etapowo od zeszłego roku. Dodał, że 
Dyrektor Pomin w swojej wypowiedzi podkreślał, że na cenę wody duży wpływ ma cena 
kupowanej wody z firmy Aquanet. Obecnie zakup stanowi ponad połowę wody dostarczanej 
do mieszkańców. 
Pan Szafrański zapytał czy nie można negocjować stawek z Aquanetem. 
Pan Wójt odpowiedział, że stawki zostały już wynegocjowane. Przed negocjacjami 
kupowaliśmy wodę po cenie detalicznej. Teraz zastosowano dwa progi ceny wody hurtowej. 
Ten drugi próg jest tak duży, że nie jesteśmy w stanie go osiągnąć.  
Pan Maciejewski powiedział, że są duże straty pomiędzy wodą wydobywaną, kupowaną i 
sprzedawaną. Strata zmniejszyła się o jakieś 3-4% w stosunku do roku ubiegłego. Pan 
Dyrektor wspominał na posiedzeniu komisji, że cześć wody „tracona” jest podczas awarii 
(5%). Około 5-10% - tzw. błędy odczytu wodomierzy. Łącznie „znika” około 80 tys. m3 
wody.  
Dyrektor Pomin odpowiedział, że straty wody w stosunku do roku ubiegłego zmniejszyły się 
o 7%. Na straty składa się wiele aspektów. W tym także straty wodomierzowe. W Krerowie 
(hydrofornia z największymi stratami) zamontowaliśmy nowy wodomierz na wodzie surowej 
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i okazało się, że wydobycie mamy mniejsze niż sprzedaż. Musimy założyć jakiś procent 
straty na odczyt, który jest od nas niezależny. Im mniejsze średnice wodomierzy tym błąd 
pomiaru mniejszy. Montując nowe wodomierze dostosowujemy ich średnice do zużycia – 
najpopularniejsze fi 15. Taki licznik wystarcza dla rodzin 4-osobowych. W kolejnym roku te 
straty będą mniejsze, dokonujemy rejestracji miesięcznej, tygodniowej a nawet dobowej 
wody, analizujemy pomiary i będziemy podejmować konkretne działania. 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu Uchwały Nr XV/105/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 3 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/105/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/106/2016 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. 
Głos zabrała Pani Sekretarz, która poinformowała, że przedstawiany przez Zakład 
Komunalny projekt uchwały zakładał jedną stawkę. Podczas posiedzenia Komisji Oświaty i 
Kultury radny Maćkowiak złożył wniosek aby zróżnicować stawkę o 0,02 zł za m3 ścieków 
odprowadzanych ciśnieniowo w stosunku do ścieków odprowadzanych grawitacyjnie, tak jak 
to miało miejsce w ubiegłym roku. Propozycja ta została także przedstawiona podczas 
posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej. Zdanie radnych w tym zakresie było 
podzielone więc przygotowano drugi projekt uchwały. Po konsultacji z Panią mecenas 
pierwszy powinien być wzięty pod uwagę przy głosowaniu  projekt uchwały różnicujący  
taryfy opłat w zależności od metody odprowadzania ścieków. 
Następnie głos zabrał Dyrektor Pomin. Wskazał, że argumentacja dotycząca taryfy za 
zbiorowe odprowadzanie ścieków jest podobna jak przy taryfie za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę. Przy czym na koszty ścieków składają się: utrzymanie sieci, przepompownie, 
utrzymanie w gotowości przydomowych przepompowni oraz zbiorowych, ścieki 
odprowadzane do WCHiRZ w Tulcach.  
W projekcie  Uchwały zostały zawarte dwie stawki za odprowadzanie ścieków: sieć 
grawitacyjna – 6,15 zł netto/m3, sieć ciśnieniowa – 6,13 zł netto/m3 (cena niższa z uwagi na 
fakt, że przepompownia pobiera energię elektryczną z licznika właściciela posesji). Ponadto 
proponowana jest stawka abonamentowa w wysokości 6,00 zł netto/m-c/odbiorcę za 
utrzymanie w gotowości urządzeń kanalizacyjnych. Do w/w kwot należy doliczyć 
obowiązujący podatek VAT. Ponadto po raz pierwszy chcemy wprowadzić wyższą stawkę za 
wprowadzanie ścieków z wozów asenizacyjnych w kwocie – 8,15 zł netto/m3. Ceny w 
okolicznych gminach  są wyższe i kształtują się na poziomie 10 zł. Niska cena powodowała 
to, że podmioty były zainteresowane współpracą z nami a przy przepustowości naszej 
oczyszczalni nie mogliśmy sprostać ilościom ścieków dowożonych i musieliśmy wprowadzić 
limity. Ścieki dowożone nie mogą stanowić więcej niż 1/6 ścieków dopływających siecią 
kanalizacyjną. Dzięki temu oczyszczalnia działa technologicznie poprawnie. Na zakończenie 
Dyrektor nawiązał do wypowiedzi Pani Sekretarz o wprowadzaniu dwóch stawek. Dodał, że 
w  uzasadnieniu do uchwały – w drugim zdaniu od końca winno być wpisane: 6,15 zł 
netto/m3 ścieków odprowadzanych kanalizacją grawitacyjną i 6,13 zł netto/m3ścieków 
odprowadzanych kanalizacją ciśnieniową.  
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały Nr XV/106/2016 (dwie stawki) w związku z 
powyższym Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 6 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 5 radnych. 
  
Uchwała Nr XV/106/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
Na salę wszedł radny Bytniewski, w związku z powyższym na sali obecnych było 14 radnych. 
 
Ad.11  porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/107/2016 w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia stawki 
dotacji przedmiotowej do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę świadczonych przez Zakład 
Komunalny w Kleszczewie. Projekt uchwały przedstawiony został podczas posiedzeń 
komisji. 
Radny Maciejewski wskazał, że dotacja wynosiła 1,24 zł/m3, a w trakcie wypowiedzi 
Dyrektora Pomina wspomniano o dotacji w wysokości 0,82 zł/m3. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w projekcie w/w uchwały jest kwota 1,24 zł, która wynika z 
uchwały dotacyjnej, natomiast kwota 0,82 zł to była faktyczna dotacja przekazana do Zakładu 
Komunalnego. 
Pan Szafrański poprosił i wyjaśnienie tej różnicy. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że kwota 1,24 zł wynikała z kalkulacji kosztów i taka została 
wprowadzona uchwałą we wrześniu 2014r. Faktycznie koszty były mniejsze i wyniosły 0,82 
zł.  
Panowie Maciejewski i Szafrański chcieli poznać konkretną sumę dotacji wraz z zakładanym 
planem.  
Pani Skarbnik. poinformowała radnych, że planowana dotacja kształtowała się następująco: 
komunikacja – 1.714,4 tys. zł; odprowadzenie ścieków - 209,9 tys. zł, zaopatrzenie w wodę – 
174,6 tys. zł. Łącznie 2.089,9 tys. zł. Są to wartości brutto. Po rozliczeniu dotacji Zakład 
Komunalny otrzymał faktycznie: odprowadzanie ścieków – 186,018 tys. zł, zaopatrzenie w 
wodę – 161,666 tys. zł. Były to kwoty netto, zwrócony podatek VAT  będzie własnością 
Zakładu Komunalnego.  
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu Uchwały Nr XV/107/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 1 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 4 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/107/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.12  porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/108/2016 w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie ustalenia stawki 
dotacji przedmiotowej do ścieków wprowadzanych do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych  
świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały  przedstawiony został podczas posiedzeń komisji. 
 
Wobec braku pytań do projektu Uchwały Nr XV/108/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
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Za przyj ęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 1 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 4 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/108/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.13 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/109/2016 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. Projekt Uchwały 
przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. Materiały przedstawione 
radnym na sesji zostały rozszerzone o nowe wnioski. Znaczące wnioski: Krzyżowniki – 
zmiana parametrów zabudowy pod aktywizacje gospodarczą oraz poszerzenie terenu 
gminnego o działkę sąsiadującą; Tulce (na granicy gminy) – tereny targowe w studium 
oznaczone są pod aktywizację gospodarczą a w planie są oznaczone jako teren rolny.  
Pan Szymczak Łukasz zapytał o zmiany w Gowarzewie dotyczące punktu 3 i 4. 
Pan Szafrański uściślił, że dotyczy do działki 486/10. 
Pani Kubiak-Pakulska wyjaśniła, że zmiana dotyczy tylko numeracji w/w punktów. 
Wskazany teren przeznaczony jest pod działalność gospodarczą z nastawieniem na 
działalność produkcyjną. Na terenie tym planowana jest budowa przedszkola a wg planu 
powinny też tam być budynki produkcyjne. Podobna sytuacja jest na terenie planowanej 
budowy marketu DINO – inwestor tylko dlatego otrzymał pozwolenie na budowę, że 
wnioskiem objęty jest także budynek produkcyjny, który nie zostanie zrealizowany. Zmiana 
planu ma wiec na celu jego „wyprostowanie”. 
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały Nr XV/109/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/109/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.14 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/110/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska.  Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo 
podczas posiedzeń komisji. Jest to konsekwencja poprzedniej uchwały. W tabeli 
przedstawiono informacje czy zmieniany teren wymaga zmiany studium (w większości 
wymaga).  Do projektu uchwały dodane zostały załączniki graficzne, na których określono 
obszary wymagające zmiany studium. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/110/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 15 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/111/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego 
działki położone w Gowarzewie, Kleszczewie, Komornikach, Krzyżownikach, Śródce, 
Nagradowicach i Tulcach przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska.  Wskazane tereny wynikają z 
wniosków mieszkańców oraz organu gminy i mogą zostać ujęte w zmianie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego. Na załącznikach graficznych zwiększyła się liczba 
wniosków i obszar, co wynika z Uchwały Nr XV/109/2016. W uchwale została zmieniona 
także podstawa prawna. Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas 
posiedzeń komisji.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/111/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/112/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. Pani 
Skarbnik. Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji. 
Uchwała uległa niewielkim korektom, projekt uchwały z korektą otrzymali radni. W 
materiałach zostały zaznaczone kwoty, które ulegają zmianie aby łatwo odnaleźć miejsca tych 
zmian. Ogólnie kwoty się nie zmieniły ale należy zwrócić uwagę na załącznik 2a gdzie 
pojawił się nowy paragraf - dotacja dla GOKiS na budowę bieżni, w konsekwencji tego 
pojawił sie załącznik nr 4. Podyktowane jest to możliwością odzyskania podatku VAT.   
Pan Szafrański zapytał czy GOKiS będzie się zajmował budową bieżni i kto otrzyma  środki 
zewnętrzne na jej budowę. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że wniosek o dofinansowanie do UMWW złożyła Gmina a 
inwestorem będzie GOKiS (złożono wniosek w tej sprawie). Jest to podyktowane tym, że 
Gmina nie może sprzedać usług i nie odzyska VAT, natomiast GOKiS może pobierać opłaty 
za wynajem bieżni ima możliwość odzyskania podatku VAT..  
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały Nr XV/112/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/112/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/113/2016 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Poznaniu skargi  Prokuratora Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej na 
Uchwałę Nr  XXII/114/2004  Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 02 sierpnia 2004r. w 
sprawie szczegółowych warunków przyznawania  i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
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całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania przedstawiła Pani 
Sekretarz.  Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/113/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17a porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/114/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/62/2015 z dnia 28 
października 2015r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę położoną w 
miejscowości Tulce przedstawiła Pani Kubiak-Pakulska. Uchwała Nr XI/62/2015 została 
rozszerzona o załącznik graficzny – podyktowane jest to wymaganiami prawa.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/114/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17b porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XV/115/2016 w sprawie wskazania jednostki organizacyjnej do realizacji 
zadań z zakresu świadczenia wychowawczego przedstawiła Pani Sekretarz.  W/w uchwała 
wynika z tzw. ustawy 500+. Organ gminy ma obowiązek wskazać lub utworzyć jednostkę, 
która zajmie się wypłacaniem w/w świadczenia. Nasza propozycja to wskazanie do realizacji 
tego zadania Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie.  
Pan Maciejewski zapytał jakie będą środki na realizację tego zadania i jakie są przewidywania 
dotyczące ilości złożonych wniosków.  
Pani Sekretarz odpowiedziała, że wg wstępnych wyliczeń będzie to 2% czyli szacujemy 
około 9 tys. zł, potem 1,5%. Będą to środki na utworzenie nowego stanowiska, wyposażenie, 
zakup komputera, drukarki  itp. Są to kwoty  szacunek, bowiem zgodnie z ustawą wnioski 
będą mogli składać mieszkańcy zamieszkali na terenie gminy, będzie to około 600 wniosków 
(większość będzie dotyczyła rodzin z  dwójką dzieci, pozostałe to rodziny z 3 i więcej  
dziećmi więcej oraz  z jednym dzieckiem, ale tutaj stosowane jest kryterium dochodowe.  
 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu Uchwały Nr XV/115/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych  
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XV/115/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 18 porządku posiedzenia 
Działalność Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie i plany 2016r. – 
podsumowanie przedstawił Dyrektor Żelazek i stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
Pan Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  była działalność Wielkopolskiej Izby Rolniczej oraz sprawy bieżące wynikające 
z działalności gminy. 
Pan Bytniewski poinformował, że  przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury była 
Akcja Zima oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
Pani Batycka poinformowała, że przedmiotem posiedzenia Komisja Finansowo - 
Gospodarczej była działalność GOKiS oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności , w którym poinformował, iż: 
• Odbywają sie spotkania sprawozdawczo-wyborcze OSP, Kleszczewo i Krzyżowniki są już 

po wyborach; 
• 02.04 -  podsumowanie współpracy z Komisariatem w Swarzędzu, temat spotkania: 

kradzieże samochodów, włamania, inne problemy; 
• 11.02 – spotkanie z Powiatowym Konserwatorem Zabytków dotyczące parku w 

Komornikach; odbyła się wizja na miejscu; nie zapadły konkretne decyzje w sprawie 
ewentualnego objęcia opieką przez Gminę - z uwagi na zamieszkałe budynki znajdujące 
się w samym centrum parku; 

• 12.02 – spotkanie z zastępcą Dyrektora ZDP dotyczące uzgodnienia przebiegu drogi 
Swarzędz-Kleszczewo – odcinek będzie modernizowany z zastosowaniem wszystkich 
możliwych form bezpieczeństwa (ścieżka rowerowa, dwa ronda, zatoki, poszerzenie 
jezdni, nowe pełne oświetlenie); droga Kleszczewo-Środa – przebieg już jest uzgodniony; 
podczas spotkania poruszono inne problemy dotyczące dróg m.in ul. Siekierecka w 
Gowarzewie – Starostwo zleciło wykonanie dokumentacji, będzie gotowa dopiero na 
koniec roku; 

• 12.02 – zebranie Gminnej Spółki Wodnej w Kleszczewie; omówiono stan urządzeń 
melioracyjnych, stawkę od hektara, prace; dokonano absolutorium; 

• 16.02 – 50-lecie 5 par małżeńskich i 60-lecie 2 par małżeńskich; 
• 19.02 – spotkanie z Dyrektorem ZTM oraz Burmistrzem Swarzędza dotyczące integracji 

transportu, kontynuacja rozmów będzie miała miejsce w przyszłym tygodniu w 
Swarzędzu; 

• 24.02 – porozumienie Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej dotyczące 
włączenia OSP Gowarzewa do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego; 

• Inwestycje: zakończono budowę chodnika na ul. Leśnej w Tulcach, pozostały do 
wykonania małe poprawki. 

 
Ad.21 porządku posiedzenia 
Pan Maciejewski powiedział, że na jednym z posiedzeń komisji była mowa o montażu świateł 
na ul. Leśnej i Sportowej łącznie z radarami. Sugerował aby z uwagi na fakt, że jest już 
chodnik na ul. Leśnej to prosić o to Powiat. Jest tam przedszkole, za moment będzie szkoła. 
Pan Wójt odpowiedział, że czeka nas zmiana statusu tej drogi z wojewódzkiej na powiatową. 
Wobec tego będziemy musieli zabiegać o montaż świateł do Powiatu. 
Pan Szafrański powiedział, że podczas zebrania wiejskiego we wrześniu 2015r. przeznaczono 
środki na zakup koszy na śmieci od Osiedla Kwiatowego w kierunku szkoły.  
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Pan Wójt odpowiedział, że realizacją funduszu sołeckiego zajmuje się rada sołecka. Na 
zebraniu był poruszany temat pojemników na odchody zwierzęce ale temat upadł. Dokonamy 
sprawdzenia w  planie finansowym sołectwa czy na ten cel przekazano środki i kiedy 
zaplanowano realizację. 
Pan Szafrański poprosił o to aby oprócz równania powierzchni  wysypać tłuczeń w miejscach 
gdzie tworzą się  dziury na ul. Chabrowej i Wrzosowej w Tulcach. 
Pan Szymczak Andrzej zgłosił tę samą uwagę do ul. Gospodarczej w Tulcach. Po robotach 
związanych z budową kanalizacji jest bardzo miękko. 
Pani Michalak-Szczepaniak poprosiła o sprawdzenie odwodnienia na narożniku ul. 
Brzozowej i Miętowej. Przy nieruchomościach Panów Rzemieńca i Wyciska tworzy się 
rozlewisko.  
Pan Szafrański poprosił o sprawdzenie czy sklep z warzywami przy Biedronce ma złożoną 
deklarację na odpady. 
Pani Nowicka odpowiedziała, że będzie to można sprawdzić w Związku Międzygminnym.  
Pan Wójt dodał, że w związku z informacją uzyskaną podczas jednej z komisji wystąpił do 
Biedronki z prośbą  o zadbanie i utrzymanie porządku wokół sklepu oraz  zwiększenie liczby 
koszy.  
Pani Michałowska powiedziała, że po budowie chodnika przed przychodnią w 
Nagradowicach została usypana góra ziemi na terenie należącym do bloku nr 8. Po 
zakończeniu prac ziemia została zabrana i powstała dziura. We wgłębieniu gromadzi się 
błoto, stąd prośba o wyrównanie tego terenu. 
 
W dalszej części posiedzenia  Pani Sekretarz zaproponowała zmianę terminu sesji oraz 
posiedzeń komisji. Zmiana terminu posiedzeń spowodowana jest koniecznością  dokonania 
zmian w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej oraz poprosiła Panią Nowicka o przedstawienie 
tej kwestii. 
Proponujemy następujące terminy posiedzeń : Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska   
14.032016r., Komisji Oświaty i Kultury 15.03.2016r., Komisji Finansowo-Gospodarczej – 
16.03. 2016r.  Sesja Rady Gminy proponowana jest na dzień  – 22.03.2016r. 
Pani Nowicka poinformowała radnych, że podejmowany na poprzedniej sesji PGN jest 
niezbędny do aplikowania o środki z WRPO. Prace nad Planem koordynowała Metropolia. 
Aby móc aplikować o środki dokument musi posiadać pozytywną opinię doradcy 
energetycznego w WFOŚiGW. Niezwłocznie po sesji Plan został przesłany do WFOŚiGW. 
W trakcie analizy dokumentu przez doradcę okazało się, że zmieniły się wytyczne i 
inwestycje zawarte w Harmonogramie rzeczowo-finansowym są zapisane zbyt ogólnie i 
muszą być uszczegółowione. W związku z tym konieczne jest wprowadzenie wskazanych 
zmian w dokumencie a następnie uzyskanie pozytywnej opinii doradcy co pozwoli nam 
aplikować o środki unijne w konkursie do 31 marca.  
Radni wyrazili zgodę na terminy posiedzeń zaproponowanych przez Panią Sekretarz.  
 
W dalszej części posiedzenia głos zabrał Pan Janiak ,  Prezes i inicjator Stowarzyszenia Teraz 
Tulce. Odniósł się do petycji w sprawie budowy szkoły oraz do informacji z jednej z sesji 
dotyczącej posiadania przez Gminę projektu budowy szkoły w Tulcach. Zapytał czy Gmina 
jest przygotowana do startu w konkursie WRPO 9.3.3 planowanym w II kwartale 2016r., czy 
posiada środki w budżecie na ten cel i czy można wypatrywać Gminy na listach 
rankingowych w/w konkursie. 
Pan Wójt odpowiedział, że przekazał pisemną odpowiedz na petycję. Podjęliśmy już dawno 
działania w tym kierunku. Gwarancji nie możemy dać, bo nie wiemy jakie dokumenty będą 
potrzebne przy aplikacji o środki. Przykładem może być tutaj Zakład Komunalny, który 
pomimo zaawansowanego przygotowania do konkursu w zakresie termomodernizacji nie 
może w nim wziąć udziału, bo wg wytycznych prowadzi działalność gospodarczą. 
Podkreślam, że jest to działalność non profit. Podobnie ma się sytuacja z OSP Komorniki – 
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nie może wziąć udziału w konkursie, bo wg wytycznych nie jest obiektem użyteczności 
publicznej a wg mnie jest to tym bardziej budynek użyteczności publicznej, bo część typowo 
strażacka ma na celu zadbanie o bezpieczeństwo mieszkańców. Jest wola budowy szkoły, 
planujemy wziąć udział najpierw w projekcie miękkim (I etap), który wykaże, że budowa 
szkoły jest konieczna (II etap). Można wypatrywać Gminy na listach rankingowych. 
Pani Skarbnik dodała, że w 2015 w budżecie były zaplanowane środki na projekt dotyczący 
budowy szkoły.  
Radni Batycka i Rajchelt wyrazili swoje poparcie dla budowy szkoły. Zapytali jaki był cel 
petycji. 
Pan Janiak odpowiedział, że celem petycji było zainteresowanie dużej ilości mieszkańców na 
co są wydatkowane środki gminne. Dodał, że Stowarzyszenie chce uczestniczyć w 
konsultacjach i brać udział w realizacji projektów gminnych. Zaapelował o wzięcie udziału w 
dyskusji. 
Pan Wójt dodał, że Gmina nie dysponuje własnymi środkami na inwestycje. Z góry nie jestem 
w stanie przewidzieć jakie i na co będą programy. Chciałbym być w tak komfortowej sytuacji 
jak Poznań, zrobiłbym listę zadań do realizacji i punkt po punkcie bym ją realizował. Poza 
tym mam uwagę do sposobu przedstawienia informacji na Państwa portalu. Petycja „Tak dla 
rozbudowy szkoły w Tulcach, nie dla stadionu w Kleszczewie” wywołała oburzenie. Apeluję 
aby na Państwa stronie były podawane pełne i rzetelne informacje – budowa dotyczy 
faktycznie bieżni. Następnie Pan Wójt nawiązał do wystąpienia jednego z mieszkańców 
Gowarzewa do Marszałka Województwa Wielkopolskiego w sprawie „jaskrawego przykładu 
niegospodarności władz Gminy” – tzn. współfinansowania przez UMWW budowy bieżni w 
Kleszczewie. I wskazał, że przed takim wystąpieniem należy sprawdzić jakie są zadania 
gminy. 
Pani Fludra zaapelowała o pamiętaniu o małych miejscowościach, które też czekają na 
inwestycje i same też działają. 
Radni Batycka, Szymczak Łukasz wyrazili swoje niezadowolenie nt. informacji 
publikowanych na portalach www.teraztulce.pl oraz www.e-gowarzewo.pl – budowa bieżni, 
postawa radnych, kontakt z wyborcami. 
Radny Szafrański powiedział, że pojawiło się kilka określeń – stadion, bieżnia. Poprosił o 
uściślenie nazwy. 
Pan Wójt odpowiedział, że projekt obejmuje budowę bieżni. Jest to część większego projektu 
sprzed 10 lat – do tej pory zrealizowano już kompleks Orlika i boiska.  
Pani Skarbnik dodała, że wniosek dotyczy budowy obiektu lekkoatletycznego a poniżej jest to 
uściślone do bieżni. W ubiegłym roku do WPF wprowadzono cztery zadania – bo takie 
wnioski zostały złożone o dofinansowanie (2 na Kleszczewo, Gowarzewo i Zimin). 
Dofinansowanie otrzymaliśmy tylko na jedno zadanie. Nazwa inwestycji we wniosku musi 
być skorelowana z uchwałą.  
Pan Janiak zaapelował o wzięcie pod uwagę przy realizacji zadań liczby mieszkańców w 
danej miejscowości. Podkreślił konieczność zainteresowania mieszkańców działaniami 
gminy, do wzięcia udziału w dyskusji. A także wskazał na brak kontaktu mieszkańców z 
radnymi. 
Pan Wójt odpowiedział, że należy wszystkich mieszkańców traktować jednakowo i dodał, że 
Gmina rozpatrywana jest jako całość.  
Pani Rutkowska poinformowała, że podczas roznoszenia nakazów podatkowych spotkała się 
z wyrazami sympatii ze strony mieszkańców.  
Pan Wójt nawiązał także do konieczności przedstawiania sprawdzonych i pełnych informacji 
na portalach. Wspomniał o informacjach dotyczących zimowego utrzymania dróg (informacja 
została uzupełniona na stronie internetowej), przerw w dostawie energii w Gowarzewie 
(dokonano trzech napraw) a także kradzieży (pojawiła się informacja o 30 kradzieżach a wg 
danych policji były to dwa zdarzenia - łącznie pięć kradzieży).  
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Pani Jaroszewska poinformowała, że mieszka na terenie gminy od 30 lat. W tym czasie 
powstał wodociąg, gazociąg i telefony. Zaapelowała do młodego pokolenia aby nie narzekać.  
Pan Szymczak Łukasz zaapelował do radnych i Stowarzyszenia aby popierali Gminę we 
wnioskach składanych do Powiatu. Stowarzyszenie, co było widać po petycji, ma dużą siłę 
przebicia. W ubiegłym roku powstała inicjatywa budowy chodnika na ul. Leśnej. Dziś 
chodnik już jest. Na zakończenie zaapelował o przedstawianie wiarygodnych informacji. 
Pan Rajchelt zaapelował o równe traktowanie wszystkich dzieci w gminie. 
Pan Wójt podsumował, że Gmina to jest miasto z uliczkami (poszczególnymi 
miejscowościami) i nie ma możliwości aby każda ulica posiadała wszystko, gdzieś to musi 
być skupione (w centrum), tak aby każdy miał do tego dostęp.   
Przewodniczący nawiązał do informacji zawartych na portalach i zaapelował o sprawdzenie 
ich wiarygodności przed ich umieszczeniem, w tym kontakt z Gminą czy radnymi. 
Pan Janiak dodał, że ma kontakt z radnymi ale nie ze swojego okręgu.  
Pan Szymczak Andrzej odpowiedział, że jest radnym z okręgu Pana Janiaka i mieszkają na 
jednym osiedlu. Widują się i nie ma problemu aby porozmawiać. 
Pan Wójt wskazał, że na stronie internetowej są dane radnych. 
Pan Szafrański wyjaśnił, że informacje dotyczą dyżuru Przewodniczącego. 
Pani Sekretarz dodała, że jeżeli Państwo radni wyrażą wolę przekazania swoich numerów 
telefonów oraz adresów e-mail  to zostaną  zamieszczone na stronie internetowej. 
Pan Wójt poprosił o korzystanie ze strony internetowej Gminy celem poszukiwania 
informacji i  kontakt w razie pytań i wątpliwości.  
 
 
Ad.22 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie  
i zamknął obrady sesji o godzinie 19.35. 
 
 
Protokołowała:       Za zgodność z przebiegiem obrad 
Monika Nowicka      Przewodniczący obrad 
 

     Henryk Lesiński 
 


